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De commissie adviseert dit Statenvoorstel als normaal debat te agenderen voor de Statenvergadering van 
24 april 2024. 
 
Er werd in de commissie BEM veel gedebatteerd over het Statenvoorstel Europastrategie. 
  
Een aantal fracties gaven aan blij te zijn dat deze strategie er nu ligt en bedankten het college hiervoor. Het 

geeft richting en duidelijkheid voor de komende jaren. Maar er waren ook fracties die aangaven dit een lastig 

stuk te vinden. Wat voor voorstel ligt hier nu? Waar besluiten PS over met dit Statenvoorstel? Hoe verhoudt dit 

zich tot het bijgevoegde Uitvoeringsagenda? En waarom wordt dit voorstel nu gepresenteerd? 

Daarbij ging het gesprek in de commissie ook over hoe Europa ingezet kan worden om de provinciale doelen te 

bereiken? Gaat het alleen om ‘halen’ in Europa? Of kan de provincie Utrecht Europa ook wat ‘brengen’? 

  
Gedeputeerde Sterk vertelde aan dat Europa steeds meer impact heeft. Wil de provincie daar haar invloed 

kunnen uitoefenen dan moet Europa een belangrijke plek krijgen in het provinciaal beleid. De provincie gaat iets 

halen in Europa (geld, kennis), maar gaat ook delen en de samenwerking zoeken.  

Waarom wordt nu deze Europastrategie nu gepresenteerd? De vorige strategie is verlopen en geëvalueerd en er 

ligt inmiddels een nieuw coalitieprogramma.  

De gedeputeerde gaf aan dat de Europastrategie zich richt op de samenwerking en belangenbehartiging. Dat 

wordt gedaan op basis van de kaders/beleid die eerder door PS zijn vastgesteld.  

PS stellen bij dit statenvoorstel de strategische visie vast. De Uitvoeringsagenda is aan GS (dus ter informatie) 

en komt jaarlijks terug in PS. 
  
Er kwamen vanuit de commissie ook een aantal vragen en opmerkingen over de vier fasen die in het voorstel 

genoemd worden. Er werden zorgen geuit over de financiën en PS vroegen zich af hoe zij betrokken worden bij 

de verschillende fasen. En kan het betrekken van gemeenten al bij de eerste fase (kernactiviteiten) betrokken 

worden? 

Gedeputeerde Sterk vertelde dat het de wens van GS is om toe te groeien naar een regionaal expertisecentrum 

(fase 4). Het idee bij zo’n centrum is om samen met gemeenten en partners de krachten te bundelen waardoor 

veel meer uit Europa kan worden gehaald. 

Elke fase (stap) zal geëvalueerd worden (weegmomenten) en er zal bij iedere volgende fase gezocht moeten 

worden naar financiering. Het vraagstuk van de financiën zal iedere keer bij de Kadernota geregeld moeten 



 

 
2 van 2 

worden. PS zijn daar dus bij betrokken. En de gedeputeerde zegde toe dat dit duidelijk toegelicht zal worden in 

de Kadernota. 

Wat betreft het betrekken van gemeenten in de eerste fase, dat vraagt capaciteit en de gedeputeerde gaf aan 

dat bij de komende Kadernota nog niet gevonden te hebben. 
  
Forum Voor Democratie gaf aan te overwegen met een motie te komen. Het Statenvoorstel gaat over de 

Europastrategie, maar moet het niet de EU-strategie zijn? Gedeputeerde Sterk zei het hier niet mee eens te zijn. 

De strategie gaat over de Europese samenwerking en dat is breder dan alleen de Europese Unie.  
  
Ook D66 zei een motie of amendement te overwegen om PS meer ruimte in de inhoudelijke sturing te geven. 

Gedeputeerde Sterk gaf aan dat in Europa de belangen van de provincie worden behartigd op basis van de 

kaders die PS meegeeft. Niettemin is goed om regelmatig te communiceren over Europa in PS. Het idee om een 

Statenwerkgroep Europa op te richten, komt nog een keer terug in de commissie. 
  

In het kader van doelmatigheid deed gedeputeerde Sterk de toezegging nog een keer goed naar de doelen te 

kijken. 
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